
 
 

13. oktober 2017 

 

 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut tal på hvor mange hjemløse der p.t. er? 

2. Er der forskel på antallet af hjemløse i hovedstaden og i resten af 

Grønland? 

3. Kan Naalakkersuisut svare på om antallet af hjemløse er steget de 

seneste fem år? 

4. Hvilke indsatser planlægger Naalakkersuisut for at bedre forholdene for 

hjemløse, herunder som del af en bolig indsats? 

5. Hvilken dialog er der med kommunerne om at nedbringe antallet af 

hjemløse?  

(Medlem af Inatsisartut, Aaja Chemnitz Larsen) 

  

Begrundelse 

Det er anerkendt, at Housing First, som handler om at sikre boliger til hjemløse, er den 

mest effektive strategi i forhold til hjemløshed. Dette er vanskeligt bl.a. i Nuuk når der 

ikke er flere små og billigere boliger og når der er en lang venteliste på boliger i de større 

byer. Det er opfattelsen, at antallet af hjemløse stiger, men det er vanskeligt at få dette 

bekræftet, da dokumentationen er mangelfuld. 

 

VIVE, Det danske nationale Forsknings- og Analysecenter for Velfærd, beskriver at 

antallet af hjemløse grønlændere i Danmark er højt og det er vigtigt at følge med i om 

antallet af hjemløse, som flytter fra Grønland til Danmark, skyldes manglende 

velfærdsydelser i Grønland eller om det høje antal skyldes at et stigende antal personer 

fra Grønland kommer ud på en social deroute. 

 

Jeg skal på forhånd bede om at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 

 


